
Protokół Nr XXIII/04 
z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 

odbytej w dniu 25 sierpnia 2004 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 

 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  
W sesji na 21 radnych udział wzięło 20 radnych. Radny nieobecny- 
usprawiedliwiony Wojciech Radgowski. 
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa 
3. Sławomir Marszelski    Z-ca Burmistrza Koronowa 
4. Aleksandra Szyszka    Skarbnik Gminy 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy 
6. Maria Musiał     Kierownik Wydziału IPR UM 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM 
8. Janina Zakrzewska    Kierownik Wydziału Oświaty UM 
9. Teresa Karwecka    Kierownik MGOPS  
10. Ryszard Chrzanowski   Dyrektor ZGKiM w Koronowie 
11. Kazimierz Kolander   Radca Prawny UM 
 
Porządek obrad XXIII sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXIII sesji.  
2.  Stwierdzenie quorum. 
3.  Przyjęcie porządku obrad XXIII sesji. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 

międzysesyjnym. 
6.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
7.  Składanie interpelacji. 
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8.  Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 

2004 roku. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2004 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. Mąkowarsko gm. 
Koronowo II etap. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
płatniczej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. 
Mąkowarsko gm. Koronowo II etap. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim 
planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 2007. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady 
Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXII/257/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w 
sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu 
do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany lokali 
mieszkalnych. 

17. Informacja z przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 
2004/2005. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji współpracy z 
Fundacją Rozwoju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego w zakresie 
realizacji programu „Gdzie nie ma przedszkola”.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia lokalnego 
programu pomocy społecznej na lata 2004-2006. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Wilcze. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Tryszczyn. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Gogolin. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Mąkowarsko. 

24. Informacja o aktualnej sytuacji w SP ZOZ w Koronowie. 
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25. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
27. Zamknięcie obrad XXIII sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXIII sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w 
Koronowie. Powitał wszystkich radnych, przybyłych gości, sołtysów, 
przedstawicieli: OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza 
Koronowa, Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. W sesji uczestniczyło 20 radnych. Radny nieobecny- 
usprawiedliwiony Wojciech Radgowski. 
  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad XXIII sesji. 
 
Porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i zapytał, kto zgłasza wniosek w 
sprawie zmiany porządku obrad? 
  
Z-ca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk wniósł o wykreślenie z 
zaproponowanego porządku obrad sesji punktów oznaczonych numerami: 
20, 21, 22 i 23 informując, że do podjęcia przez Radę Miejską uchwał 
wymienionych w tych punktach wymagane są uchwały Zebrania 
Wiejskiego poszczególnych sołectw zatwierdzające plany odnowy sołectw. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie cały porządek obrad XXIII 
sesji po zdjęciu punktów: 20, 21, 22 i 23, który Radni przyjęli jednogłośnie 
20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących”. 
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Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi lub 
zastrzeżenia do protokołu z obrad XXII sesji Rady?  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu.    
W głosowaniu radni 18 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” i 
braku głosów „przeciw” przyjęli bez uwag i zmian protokół z obrad XXII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak przedstawił informację o realizacji 
uchwał Rady Miejskiej w Koronowie wg stanu na dzień 25 sierpnia 2004 r. 
Radni informację przyjęli do wiadomości bez uwag. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak. 
Radni do sprawozdania z działalności Burmistrza Koronowa nie wnieśli 
uwag. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że na ostatniej sesji i w 
okresie między sesjami radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński zapytał: 
 

1. Co wpłynęło na negatywną decyzję P. Burmistrza w sprawie 
utworzenia „Kawiarenki Letniej” na rynku? Ile osób wypowiedziało 
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się negatywnie? Proszę o załączenie kserokopii tych opinii (jeżeli to 
nie jest tajemnica). 

2. Jaki jest termin na udzielenie odpowiedzi na interpelację i zapytania? 
Dlaczego nie jest on przestrzegany? 

3. Czy znany jest termin rozpoczęcia prac na Osiedlu 1000-lecia 
(Brzozowa, Modrzewiowa i 26-Stycznia) i na Osiedlu 600-lecia 
(Moniuszki). 

4. Dlaczego brak jest powołania członków Rady Programowej MGOK?  
         Jaki był tryb wyłaniania tych członków przez Dyrektora MGOK? 

5.  Czy jest już Regulamin Gminnej Rady Sportu?  
         Jeżeli nie to, kiedy to nastąpi? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński poprosił o pisemne udzielenie odpowiedzi na 
powyższe zapytania. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk –  w informacji wspomniał Pan Burmistrz o 
powołaniu komisji przetargowej na budowę chodnika w miejscowości 
Wierzchucin Królewski, nie ma tej inwestycji w planowanych zadaniach 
inwestycyjnych na ten rok. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – ta inwestycja jest w wykazie 
zadań inwestycyjnych na ten rok, figuruje jako utwardzenie pobocza drogi 
w Wierzchucinie Królewskim. 
 
Radny Tomasz Poraziński  -  jaki jest stan prawny terenu zasypanego 
kanału przy ul. Bydgoskiej w Koronowie? Wiem, że prace związane z 
zasypaniem kanału nie zostały odebrane, czy były wykonane zgodnie z 
projektem? Czy planowane są prace remontowe budynków przy ul. 
Wodnej?  Na jakim etapie obecnie jesteśmy i co miasto planuje z tym 
zrobić? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - do Rady Miejskiej w Koronowie 
wpłynęło pismo Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Bydgoszczy - Wydziału Polityki Społecznej Nr WPS.VI.D.S.9018-2/99/04 
skierowane do P. Anny Bartkowskiej. Wcześniej Komisja Rewizyjna Rady 
zajmowała się ta sprawą. W związku z sugestią Komisji Rewizyjnej akta P. 
Anny Bartkowskiej przesłałem do rozpatrzenia według kompetencji do 
Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść w/w pisma, które radni przyjęli do 
wiadomości bez uwag.  
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Pismo Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy -  
Wydziału Polityki Społecznej załączono do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk -  do Rady Miejskiej w Koronowie 
wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej treści następującej: „Zobowiązać 
Przewodniczącego Rady do informowania Komisji Rewizyjnej  o 
prowadzonych kontrolach przez pozostałe Komisje”.  
Chciałbym dodać, że wniosek podobny Komisja Rewizyjna skierowała w 
miesiącu lutym br. do wszystkich Komisji Rady. Wniosek Komisji 
Rewizyjnej jest realizowany i nie wiem czego tutaj Komisji brakuje. Do 
sprawy jednak wrócimy. 
 
Ad. 9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za pierwsze 
półrocze 2004 roku. 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2004 
roku przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka. 
 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości bez uwag. 
 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXIII sesji Rady.  
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2004 rok. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o uwagi lub zapytania do 
projektu uchwały. 
 
Radny Michał Gmys – czy nie powinniśmy najpierw podjąć uchwał w 
sprawie zaciągnięcia pożyczek? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – najpierw musimy wykazać deficyt 
budżetowy, aby móc później ubiegać się o pożyczki. 
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Radny Maciej Makowski – czy projekt tej uchwały widział radca prawny? 
brak jest jego parafki na projekcie uchwały. 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – podstawa prawna powołana w 
projekcie uchwały jest prawidłowa. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIII/258/04 zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/200/04 Rady 
Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004 
rok podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów   
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej  w m. 
Mąkowarsko gm. Koronowo II etap. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania, uwagi. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – przed chwilą uchwaliliśmy deficyt 
budżetowy, a tu w punkcie 2 projektu uchwały jest zapis, że zobowiązania 
wynikające z pożyczki będą pokryte z nadwyżki budżetowej – osiągniętych 
dochodów z podatku od nieruchomości. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – spłata tej pożyczki nie będzie w 
roku bieżącym, lecz  w latach następnych. Projekt uchwały przygotowany 
jest prawidłowo. 
  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIII/259/04 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej  w m. Mąkowarsko gm. 
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Koronowo II etap podjęta została 19 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki płatniczej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej  w 
m. Mąkowarsko gm. Koronowo II etap. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi uwagi lub zapytania do 
projektu uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIII/260/04 w sprawie zaciągnięcia pożyczki płatniczej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej  w m. Mąkowarsko gm. 
Koronowo II etap podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy 
braku głosów  „przeciw” i  „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
wieloletnim planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 
2007. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag do proejektu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.   
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Uchwała Nr XXIII/261/04 w sprawie zmian w wieloletnim planie 
inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003 – 2007 podjęta została 
jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwał 
Rady Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Obrady sesji opuścił radny Stanisław Gliszczyński. W sesji 
uczestniczy 19 radnych. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nieobecny radny Stanisław 
Gliszczyński. 
 
Uchwała Nr XXIII/262/04 w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej 
w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego podjęta została 
jednogłośnie 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXII/257/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w 
sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Koronowie o 
przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o uwagi, pytania. 
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Radny Jan Najdowski – w projekcie uchwały nie ma wzmianki o klasie 
ziemi, jaka jest klasa tej ziemi? Zdaje mi się, że druga. Minister Rolnictwa 
może nie wyrazić zgody na zmianę przeznaczenia tego terenu. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – uchwała o przystąpieniu w części 
pozostaje. Na dzień dzisiejszy podjęta ma być uchwała o przystąpieniu do 
sporządzenia zmian tylko tej działki. 
Na etapie uzgodnień wszystkie wątpliwości zostaną wyjaśnione i 
uzgodnione. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nadal nieobecny radny 
Stanisław Gliszczyński. 
 
Uchwała Nr XXIII/263/04 zmieniająca Uchwałę Nr XXII/257/04 Rady 
Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w sprawie uchylenia 
uchwał Rady Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia 
zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
podjęta została jednogłośnie 19 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany lokali 
mieszkalnych. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania, uwagi. 
 
Radny Alfons Malinowski – czy ta osoba, która dokonuje zamiany będzie 
w stanie opłacać czynsz za to mieszkanie w Koronowie? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – w naszej ocenie ta osoba jest w 
stanie uiszczać czynsz.  Osoba ta w tej chwili już tam zamieszkuje i ten 
czynsz uiszcza, zameldowana jest na pobyt czasowy i dotąd nie zalega z 
czynszem.  
Zatem obawy Pana radnego są tutaj niepotrzebne. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – dlaczego już tam zamieszkuje?, skoro Rada 
nie podjęła jeszcze uchwały o zamianie mieszkań. 
 



 11 

Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – z tą propozycją są związane opłaty 
z całorocznym utrzymaniem centralnego ogrzewania. Jeżeli mieszkanie to 
stałoby nadal puste, to gmina musiałaby te stałe opłaty ponosić. Nie ma 
stawiania tutaj Rady przed faktem dokonanym. 
 
Radna Danuta Czarnotta – dlaczego omawiając ten projekt uchwały na 
Komisjach nikt nas nie poinformował, że osoba ta już w tym mieszkaniu w 
Koronowie przebywa? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – na Komisjach dość dokładnie 
przedstawiałem ten projekt uchwały, radni mieli możliwość zadawania 
pytań, lecz nikt o to nie pytał. 
 
Radna Danuta Czarnotta – jak mieliśmy o to pytać nic o tym nie wiedząc. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – czy wspólnota mieszkaniowa wyraziła na to 
zgodę? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – tam nie ma wspólnoty 
mieszkaniowej. 
 
Radny Alfons Malinowski – jest wspólnota mieszkaniowa. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – ja mówię o Łąsku Wielkim, tam nie 
ma wspólnoty mieszkaniowej. 
  
Radny Tadeusz Klonowski – nam chodzi o Koronowo, czy wspólnota 
wyraziła zgodę. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – moim zdaniem wspólnota 
mieszkaniowa nie musi wyrazić tu zgody, czy wydawać opini, my 
dysponujemy naszą częścią majątku. 
 
Radny Dariusz Karwat – co się stanie dalej z tymi mieszkaniami w Łąsku 
Wielkim jakie są plany z ich przydziałem? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski - lokal w Łąsku Wielkim to dwa 
nieduże mieszkanka. Trafią one po zawarciu aktu notarialnego do 
mieszkaniowego zasobu gminy a następnie zostaną przez Komisję 
Mieszkaniową, przez Burmistrza przydzielone na rzecz osób z listy 
oczekujących.  Obecnie tam nikt jeszcze nie mieszka. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nadal nieobecny radny 
Stanisław Gliszczyński. 
 
Uchwała Nr XXIII/264/04 w sprawie zamiany lokali mieszkalnych 
podjęta została 10 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 7 głosach 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 17. Informacja z przygotowania szkół do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2004/2005. 
 
W obradach sesji uczestniczy 20 radnych. Wrócił Radny Stanisław 
Gliszczyński. 
 
Informację z przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 
2004/2005 przedstawiła P. Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału 
Oświaty Urzędu Miejskiego w Koronowie. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Obrady sesji opuścili radni: Maciej Makowski i Piotr Jagielski. 
Obecnych 18 radnych. 
 
Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kontynuacji 
współpracy z Fundacją Rozwoju Dzieci im. Jana Amosa 
Komeńskiego w zakresie realizacji programu „Gdzie nie ma 
przedszkola”. 
 
Obrady sesji opuścił radny Kazimierz Szewczyk. Nadal nieobecny 
radny Maciej Makowski. Wrócił radny Piotr Jagielski. Obecnych 18 
radnych. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk proszę o uwagi, pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w uzasadnieniu jest dwukrotny zapis „Gdy 
nie ma przedszkoli” a powinno być ”Tam, gdzie nie ma przedszkoli”. Czy 
to błąd pisarski? 
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Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska – tak to błąd pisarski. 
Początkowo było „Tam, gdzie nie ma przedszkoli”. Proszę o wniesienie 
poprawki w uzasadnieniu projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/265/04 w sprawie kontynuacji współpracy z 
Fundacją Rozwoju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego w zakresie 
realizacji programu „Gdzie nie ma przedszkola” podjęta została 
jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
lokalnego programu pomocy społecznej na lata 2004-2006. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Wrócił radny Maciej Makowski. W sesji uczestniczy 19 radnych. 
Nadal nieobecny radny Kazimierz Szewczyk. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – czy program musi być czytany? Wszyscy 
radni otrzymali program w materiałach na sesję, z którym zapoznali się, 
ponadto program przedstawiony został i omówiony na Komisjach Rady. 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – program powinien być odczytany, 
jednak jak jest wniosek radnego o nie czytanie i Rada wniosek ten 
przegłosuje to można nie odczytywać. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – stawiam wniosek o nie odczytywanie 
programu. 
 
W głosowaniu nad wnioskiem radnego Stanisława Gliszczyńskiego udział 
wzięło 19 radnych. Nadal nieobecny radny Kazimierz Szewczyk. 
Wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku 
głosów „przeciw”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto wnosi zapytania do projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli zapytań do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych w/w 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Nadal nieobecny radny 
Kazimierz Szewczyk. 
 
Uchwała Nr XXIII/266/04 w sprawie uchwalenia lokalnego programu 
pomocy społecznej na lata 2004-2006 podjęta została jednogłośnie 
19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Wilcze. 
 
Punkt za zgodą Rady zdjęty z porządku obrad XXIII sesji. 
 
Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Tryszczyn. 
 
Punkt za zgodą Rady zdjęty z porządku obrad XXIII sesji. 
 
Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Gogolin. 
 
Punkt za zgodą Rady zdjęty z porządku obrad XXIII sesji. 
 
Ad. 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Mąkowarsko. 
 
Punkt za zgodą Rady zdjęty z porządku obrad XXIII sesji. 
 
Ad. 24. Informacja o aktualnej sytuacji w SP ZOZ w Koronowie. 
 
Informację o aktualnej sytuacji w Samodzielnym Publicznym Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej w Koronowie przedstawił Dyrektor Zakładu Andrzej 
Nowak. 
Radni informację przyjęli do wiadomości. 
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 25. Sprawozdanie z działalności Miejsko - Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
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Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych przedstawił Przewodniczący Komisji Leon 
Maćkowiak. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości bez uwag. 
Sprawozdanie na piśmie dołączono do protokołu z obrad XXIII sesji. 
 
Ad. 26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  
- odpowiadam na zapytanie radnego Stanisława Gliszczyńskiego dotyczące 
terminów udzielania odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Myślę, że jako przewodniczący Komisji Statutowej Pan radny zna te 
terminy. Wolałbym żeby bardziej konkretne padło pytanie, na jakie 
interpelacje czy zapytania Pan radny w terminie nie otrzymał odpowiedzi. 
Bo terminy odpowiedzi są wiadome: interpelacje – 14 dni, zapytania – 7 
dni, jeżeli odpowiedzi na sesji nie było. U Pana radnego jest taka sytuacja, 
że oprócz odpowiedzi na sesji prosi Pan o pisemne odpowiedzi. W takich 
przypadkach myślę, że termin był zachowany, ponieważ odpowiedź na 
sesji była udzielona.  
Proszę zatem o konkretne przedstawienie interpelacji lub zapytania, na 
które w terminie nie było udzielonej odpowiedzi. 
  
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  
- chciałbym odpowiedzieć dlaczego nie powstała „Kawiarenka Letnia” na 
rynku?, czy w tej sprawie były jakieś głosy przeciwne?, ile było takich 
interwencji?  
Otworzyliśmy stronę internetową, była możliwość dokonywania wpisów. 
Nie było tych wpisów zbyt dużo, ale pojawiały się. Zapisy były za i 
przeciw.  W treści przeważały odpowiedzi np.: „Jeśli chodzi o pomysł 
kawiarenki na rynku to uważam, że jest w porządku,  pod warunkiem  że  
nie będzie tam sprzedawane piwo. Turystów nie przyciągnie widok, pod 
którym będą przesiadywać „lokalni menele”, że w innych miastach jest 
tak, że pijaczków nie odstraszają nawet wysokie ceny, ponieważ kupują 
alkohol w sklepach i popijają w tych kawiarenkach. Poza tym 
gwarantowane byłyby kolizje na ulicach z udziałem pieszych”. Niezależnie 
od tego wystąpiliśmy o opinie do OKSM Nr 1 i 2. Jeśli chodzi o OKSM Nr 1 
otrzymaliśmy odpowiedź lakoniczną – „Osiedlowy Komitet Mieszkańców nr 
1 pozytywnie opiniuje lokalizację ogródka letniego na rynku”. Nie 
wypowiadają się,  jaki to miałby być ogródek, co miałoby być tam 
sprzedawane, czy ogródek piwny, czy ogródek jako forma „Kawiarenki 
Letniej”. Również wystąpiliśmy do OKSM Nr 2. Dostaliśmy odpowiedź – „W 
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wyniku przeprowadzonych konsultacji z mieszkańcami OKSM Nr 2 w 
Koronowie na temat powstania letniej kawiarenki na Rynku. Mieszkańcy 
nie akceptują tego pomysłu. Głosy są przeciwne, uzasadnienia różne. 
Większość rozmówców uważa, że walory Koronowa i okolic jako 
miejscowości turystycznej można popularyzować poprzez inne formy. 
Jedną z propozycji powstania kawiarenek to teren proponuje się przy ul. 
Tucholskiej, druga to teren po zasypanym kanale ulgi”. Jest to odpowiedź 
zdecydowanie negatywna. Również wpłynął do Urzędu  protest - „My 
członkowie Klubu Seniora przy PZERiI w Koronowie. Po otrzymanej 
informacji w gazecie „Powiat” jesteśmy zbulwersowani wiadomością 
odnośnie powstania kawiarenki letniej i piwialni piwa. Uprzejmie prosimy 
P. Burmistrza o wstrzymanie decyzji jw. na terenie rynku z uwagi na to że 
nastąpi tu duża dewastacja, nie tylko terenu lecz obiektu, jesteśmy 
przeciwni takiej decyzji, protestujemy”. 
Protest podpisało 25 osób.  
Odpisy tych wszystkich pism mogę dostarczyć jak tego sobie życzy Pan 
radny Gliszczyński. 
Było również pismo Prezesa  Stowarzyszenia „Szczęśliwa Dolina” za 
utworzeniem kawiarenki letniej podpisane przez radnego Tomasza 
Porazińskiego wyrażającego zdecydowaną aprobatę dla powstania 
„Kawiarenki Letniej”.  
Wielokrotnie prowadziłem rozmowy z różnymi osobami, które przychodziły 
do Urzędu, kiedy byłem w terenie. Zdecydowana większość z nich, 
zwłaszcza ludzi starszych jest przeciwna, aby cokolwiek na naszym rynku 
robić, jakiekolwiek parasolki, czy kawiarenki. Nie dopuszcza się, by na 
rynku była pijalnia ze względu na estetykę i na bezpieczeństwo. 
Zdecydowanie przeciwni są mieszkańcy rynku. Jeśli chodzi o poparcie 
dokumentami, to te kserokopie, które mam mogę przekazać. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk 
- odpowiadam na zapytanie radnego Stanisława Gliszczyńskiego w sprawie 
ul. Moniuszki, 26 Stycznia. Dokumentacja dotycząca ul. Moniuszki została 
opracowana. Poszedł wniosek do Starostwa o wydanie decyzji o 
pozwolenie na budowę. Odnośnie ul. 26 Stycznia dokumentacja ma być 
gotowa do końca sierpnia i odwrotnie wystąpimy z wnioskiem o wydanie 
decyzji na budowę. Po uprawomocnieniu się decyzji zlecimy Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej do wykonania lub gdyby okazało 
się,  że ZGKiM nie jest w stanie tego przerobić, bo jeszcze trzy zadania 
drogowe są do wykonania to odwrotnie ogłosimy przetarg po to by te 
inwestycje w budżecie gminnym zrealizować. 
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Radny Stanisław Gliszczyński  
– proszę o podanie konkretnego terminu rozpoczęcia prac, ponieważ w 
zapytaniu podałem wyraźnie „czy znany jest termin rozpoczęcia prac”. 
Mieszkańcy zainteresowani są, kiedy to ruszy? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk  
– we wrześniu ZGKiM ma wejść na pieszo-jezdnię do Buszkowa, w 
październiku ul. Moniuszki, w listopadzie ul. 26 Stycznia. Ostateczny 
termin wejścia na ul. 26 Stycznia to miesiąc listopad. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński  
– rozumiem, że zima w  przewidywaniach jest, że jej nie będzie? Roboty 
na ul. 26 Stycznia związane są z wykopami, może być tutaj kolizja. Może 
przesuniemy ul. Moniuszki na listopad, a ul. 26 Stycznia na październik 
tylko dlatego, że tam są roboty ziemne. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk  
- wszyscy wiemy, że zima w zasadzie jest dopiero od stycznia i do końca 
grudnia są możliwości wejścia z robotami ziemnymi. Gdyby okazało się, że 
ZGKiM nie jest w stanie tego przerobić, odwrotnie zorganizujemy przetarg. 
Nie powinien Pan się obawiać wykonania tego zadania. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński  
– tylko, że to zadanie ciągle przesuwane jest na koniec. 
  
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk  
– jeśli chodzi o zadanie pn. regulacja kanału ulgi jest to zadanie, które 
było ustalane z zakładem energetycznym a dokładnie z Elektrowniami 
Wodnymi Spółka z o.o. w Samociążku, które są użytkownikami tego 
kanału. Dokumentacja była wykonana po połowie przez Gminę i 
Elektrownie Wodne. Samo wykonawstwo dotyczące części hydro-
technicznej wykonywane było przez elektrownię, gmina wykonała 
odwodnienie czyli kanalizację deszczową. W związku z tym, że po 
wykonaniu tego zadania okazało się, iż zalegają tam wody myśmy tego nie 
przyjęli do czasu aż Elektrownie Wodne uporządkują sprawy wodne na 
tym terenie. Jest opracowana dokumentacja na wykonanie dodatkowych 
badań geologicznych i hydrogeologicznych. Zgodnie z tą dokumentacja 
będą wykonane odwierty, w wyniku których pozyskamy informacje jaka 
tam jest sytuacja i co dalej należy robić. 
Jeśli chodzi o posesję przy ul. Wodnej nr 2, podnieśliśmy teren, 
udrożniliśmy istniejącą meliorację i wykonaliśmy ogrodzenie. Zakład 
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Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie reguluje kolejne 
stosunki wodne dla posesji nr 6 przy ul. Wodnej. Prawdą jest, że zarówno 
w jednej jak i drugiej posesji w piwnicach była woda. Po regulacji koryta 
Brdy poprzez ustawienie larsenów podniósł się ogólny poziom wody całego 
starego miasta. Odnośnie zalewania posesji przy ul. Wodnej ZGKiM prace 
tam kończy. Odnośnie posesji przy ul. Bydgoskiej tu Nadleśnictwo 
Różanna zobowiązało się sprawę uregulować, sądzę że do końca roku to 
zostanie wykonane.  
Stan prawny – jest to teren Skarbu Państwa w użytkowaniu Elektrowni 
Wodnych. 
Jeśli badania geologiczne i hydrogeologiczne wskażą, co jest powodem 
zalegania wody gmina zobowiąże Elektrownie Wodne do poprawy 
stosunków wodnych na tym terenie. 
 
Radny Tomasz Poraziński  
– doceniam to, co do tej pory zostało wykonane, ale problem trzeba do 
końca rozwiązać. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk  
– odpowiadam na zapytanie radnego Kazimierza Szewczyka dotyczące 
inwestycji budowy chodnika w Wierzchucinie Królewskim.  Zadanie ujęte 
zostało do zadań inwestycyjnych na sesji w miesiącu maju, kiedy 
korygowano uchwałę budżetową. Koszt tej inwestycji określono na kwotę 
ok. 40 tyś. zł., z czego 30 tyś. pokrywa powiat, a 10 tyś. gmina. To 
wszystko wynika z porozumienia, które gmina podpisała ze starostwem na 
liniowe utrzymanie  dróg powiatowych. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński poinformował, że wycofuje zapytanie  „Czy 
jest już Regulamin Gminnej Rady Sportu? Jeżeli nie to kiedy to nastąpi?”. 
 
Dyrektor MGOK w Koronowie Arleta Mateja  
– Pan radny Stanisław Gliszczyński zadał pytania: dlaczego brak jest 
powołania członków Rady Programowej MGOK? i jaki był tryb wyłaniania 
tych członków przez Dyrektora MGOK?  
Rada Programowa działa w oparciu o ustawę z 1991 r. o organizowaniu i 
prowadzeniu działalności kulturalnej oraz statut MGOK. Radę Programową 
powołałam w miesiącu lutym.  
Rozdział trzeci § 11 Statutu stanowi, że przy „Ośrodku działa Rada 
Programowa powołana przez Dyrektora jako społeczny organ doradczy w 
zakresie merytorycznym. 
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Rada składa się z: 
• przedstawicieli stowarzyszeń twórczych lub organizacji społecznych -

tu w skład Rady wchodzi Pan Dariusz Krzyżelewski, 
• przedstawiciela Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej – tu wchodzi przedstawiciel tej Komisji Pan radny Czesław 
Januszewski, 

• przedstawicieli reprezentujących świetlice wiejskie z terenu gminy 
Koronowo – Pani Janina Szalla Kierownik Świetlicy Wiejskiej w 
Wiskitnie, 

• innych środowisk związanych z działalnością kulturalno – oświatową 
– tu w skład Rady wchodzi: Pan Eugeniusz Banaszewski, Pan 
Leopold Kuskowski, Pani Czesława Olejnik i Pani Sylwia Siekierska. 

Pierwsze posiedzenie Rady nowej kadencji zwołuje Dyrektor, „Ośrodka”, 
następne zaś Przewodniczący Rady. W posiedzeniach Rady uczestniczy z 
głosem doradczym Dyrektor „Ośrodka” oraz wyznaczony przez niego 
przedstawiciel. Rada działa na podstawie uchwalonego przez siebie 
regulaminu. W związku z tym, że w Statucie nie ma formy powołania 
Rady Programowej, jest ona dowolna. 
Czy Pan radny Gliszczyński jest zadowolony z mojej odpowiedzi?, czy 
ewentualnie muszę coś jeszcze wyjaśnić? 
 

Radny Stanisław Gliszczyński  
– brakuje tu  po prostu powołania, jeśli w Statucie w § 11 ust. 1  jest 
zapis „Rada Programowa powołana przez Dyrektora” to musi być 
powołana przez Dyrektora. Nie zadawala mnie odpowiedź w sensie, że 
np. w skład Rady powołano przedstawiciela Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki Rady Miejskiej. Nie przypominam sobie posiedzenia 
Komisji Oświaty, na której Pan radny Czesław Januszewski został 
wybrany jako przedstawiciel Komisji do Rady Programowej. A 
wyobrażam sobie, że skoro powstaje Rada Programowa powołana przez 
Dyrektora to są to przedstawiciele wybrani z poszczególnych organizacji, 
o których tu jest mowa. Ten Regulamin Rady Programowej nam 
przekazany znacząco odbiega od postanowień Statutu, dlatego pytałem 
jaka jest forma? i dlaczego nie ma tego powołania. 
 

Dyrektor MGOK Arleta Mateja  
– dopuki nie ma w Statucie formy powołania Rady to forma jej 
powołania przez Dyrektora jest dowolna. 
Jeśli Pan Radny sobie życzy udzielę odpowiedzi na zapytania na piśmie. 
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Radny Alfons Malinowski  
– mam prośbę do Pana Przewodniczącego, aby zapoznał Pan całą Radę z 
pismem skierowanym do Rady przez Komisję Rewizyjną OSP. Pismo to 
otrzymali do wiadomości: Burmistrz Koronowa, Przewodniczący Rady, 
Rada Miejska i Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.  Sądzę, że Rada 
powinna być poinformowana o tym nie całościowo ale chociaż w skrócie. 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  
– przyjmuję to, będzie to szczegółowo przedstawione na następnej sesji. 
Chciałbym poinformować, że Komisja Rewizyjna OSP podjęła konkretne 
działania  kontrolne, których nie mogła podjąć nasza Komisja Rewizyjna i 
skierowała sprawę do Zarządu Powiatowego OSP w Bydgoszczy. 
 

Radny Alfons Malinowski  
– ale radni winni o tym wiedzieć i z treścią pisma powinni być zapoznani. 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  
– na najbliższych posiedzeniach Komisji sprawa ta zostanie 
przedstawiona i radni zostaną poinformowani. 

  
Ad. 27. Zamknięcie obrad XXIII sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady  
Grzegorz Myk zamknął obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10.oo do godziny 13.5o. 
 
Koronowo, dnia 14 września 2004 r. 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek 
 
 
 
 
 
 
 


